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P R O T O K Ó Ł  NR 53.2021 

posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 5 lipca 2021 roku 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna. 

4. Informacja na temat „Budowa na terenie Gminy Osieczna dróg dla rowerów w ramach 

zadania ograniczenie niskiej emisji na terenie Aglomeracji Leszczyńskiej”. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zakończenie obrad. 

 

Ad 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Przywitał wszystkich obecnych na posiedzeniu Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i 

Ochrony Środowiska Rady Miejskiej Gminy Osieczna oraz stwierdził, że na dziesięcioro 

członków Komisji na posiedzeniu obecnych jest sześcioro.  

Lista obecności członków Komisji Budżetu Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

Rady Miejskiej Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Odczytał porządek obrad. 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna. 

4. Informacja na temat „Budowa na terenie Gminy Osieczna dróg dla rowerów w ramach 

zadania ograniczenie niskiej emisji na terenie Aglomeracji Leszczyńskiej”. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zakończenie obrad. 

Zapytał czy ktoś chciałby wnieść jakieś zmiany do porządku obrad. Wobec braku uwag 

Przewodniczący oznajmił, że Komisja będzie pracowała według przedstawionego porządku 

obrad.  

Ad. 3. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Zapytał członków Komisji, kto jest za przyjęciem protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji 

Rady Miejskiej Gminy Osieczna.  

W głosowaniu udział wzięło 6 członków Komisji. 

Wyniki głosowania: za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad. 4. Informacja na temat „Budowa na terenie Gminy Osieczna dróg dla rowerów w 

ramach zadania ograniczenie niskiej emisji na terenie Aglomeracji Leszczyńskiej”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Powiedział, że informację każdy otrzymał zgodnie z przepisami we wcześniejszym terminie, 

można było się z nią zapoznać. 

Informacja dotycząca realizacji zadania pn. „Budowa na terenie Gminy Osieczna dróg dla 

rowerów w ramach zadania ograniczenie niskiej emisji na terenie Aglomeracji Leszczyńskiej” 

stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy ktoś ma jakieś zapytania oraz czy Panowie 

Burmistrzowie chcieliby zabrać głos w tej sprawie. 

Zastępca Burmistrza Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek: 

Powiedział, że chciałby przedstawić jak wyglądało finansowanie tego zadania: 85% to 

dofinansowanie zewnętrzne, 15% to wkład własny. Ten wkład własny na podstawie 

oddzielnych uzgodnień rozdzielono na część, którą sfinansował Powiat i część, którą 

sfinansowała Gmina. Wybrany został wykonawca, który przedstawił ofertę najkorzystniejszą 

na wartość 6.530.066,93 zł. Wykup gruntów wyniósł 433.326,33 zł, na promocję przeznaczono 

8.050,00 zł. Suma wartości tych kosztów kwalifikowalnych wyniosła 6.971.443,26 zł.  Koszty 

niekwalifikowane, które poniosła Gmina ponad to, to wartość 389.198,90 zł. Wracając do 

kosztów kwalifikowanych - 15% udziału, który wspólnie z Powiatem zobowiązaliśmy się 

ponieść (i ponieśliśmy), tj. wartość 1.045.716,48 zł. Solidarnie po połowie wyniosło 522.858,24 

zł, ale Powiat Leszczyński wpłacił wartość wyższą, tj. 564.750,00 zł, więc po stronie Gminy 

zostało do dopłacenia do tej wartości 15%, 480.966,48 zł. Jednakże doliczając do tej kwoty 

koszty, które Gmina poniosła ponad koszty kwalifikowane, czyli te 389.198,90 zł daje wartość 

870.165,38 zł. Różnicując wartość, którą poniosła Gmina od wartości, którą poniósł Powiat (od 

870.165,38 zł odejmując 564.750,00 zł) Gmina zapłaciła więcej niż Powiat Leszczyński o 

wartość 305.415,38 zł. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Zapytał członków Komisji, czy są jakieś pytania. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Powiedział, że w miejscowości Osieczna, Świerczyna, Grodzisko i Łoniewo zostały 

wydzielone działki pod poszerzenie - odnośnie poszerzenia tych działek o siedem metrów Pan 

Radny zapytał: 

1. co tam jest planowane, że tak dużo gruntów trzeba było wykupić, 

2. kto będzie odpowiedzialny za koszenie trawy przy ścieżce rowerowej od strony drogi, 

i co z wykaszaniem po stronie prywatnych gruntów. 

Zastępca Burmistrza Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek: 

Odpowiedział, że jeżeli chodzi o pozwolenie, które otrzymaliśmy w warunkach zezwolenia 

realizacji inwestycji drogowej obligatoryjnym warunkiem jest wydzielenie pasa drogowego 

przy drogach powiatowych, co najmniej o 15 metrów od krawędzi zewnętrznej jezdni, czyli 

gdybyśmy realizowali zadanie w oparciu o procedury pozwolenia na budowę, to by nie udało 

się tego zrobić, bo wystarczyłby jeden protest właściciela i inwestycja byłaby „położona”. 

Dlatego musieliśmy iść w rozwiązanie zezwolenia realizacji inwestycji drogowej i tak przy 

drodze powiatowej to jest od zewnętrznej krawędzi minimum 15 metrów i taki pas został 

wydzielony. Przez okres 5 (pięciu) lat jest trwałość projektu i przez te lata będziemy tą ścieżką 

zarządzali w imieniu Powiatu na podstawie porozumienia. Zarządzali, tzn. ponosili również 

obciążenia związane z utrzymaniem tego. Po 5 (pięciu) latach prawdopodobnie, jako że to jest 

przy drodze powiatowej, będzie to w gestii Powiatu. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 
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Zapytał - skoro Gmina będzie to przez 5 (pięć) lat użytkowała, czy jest taka chęć, że właściciele 

będą prowadzili dzierżawę. 

Zastępca Burmistrza Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek: 

Odpowiedział, że prawnie to jest uregulowane tak, że jest to teren stanowiący po wykupie 

własność nowonabywcy.  

Zastępca Burmistrza powiedział, że nie wie czy prawnie jest możliwość wydzierżawienia tego 

pasa. To jest pas drogowy i w tym pasie drogowym - drogi jako takiej się nie wydzierżawia.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

W związku z tym powiedział, że rozumie to tak, że przez 5 (pięć) lat w gestii Gminy będzie 

wykaszanie tego w jedną i drugą stronę. 

Zastępca Burmistrza Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek: 

Odpowiedział, że tak. Chyba, że dojdziemy do porozumienia z Powiatem, że Powiat to będzie 

wykaszał. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania. Więcej pytań nie było. 

Przewodniczący Komisji powiedział, że można się cieszyć, bo przez tę inwestycję przybyło 

nam ponad 10 kilometrów ścieżki pieszo-rowerowej, o co tak zabiegają liczni rowerzyści. 

Bardzo dużo osób korzysta z tych ścieżek. Ma to duży wpływ na poprawę bezpieczeństwa. 

Ad. 5. Wolne głosy i wnioski.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Oddał głos Panu Sekretarzowi, aby opowiedział o wniosku MZO, który wszyscy otrzymali. 

Wniosek Miejskiego Zakładu Oczyszczania Sp. z o. o. o zmianę miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Powiedział, że wniosek, który wpłynął dotyczy zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w obrębie miejscowości Trzebania. Zmiana ta dotyczy terenu po lewej stronie 

przy drodze dojazdowej do istniejącego wysypiska śmieci, przy drodze wojewódzkiej. 

Przeznaczenie tego terenu zgodnie z wnioskiem to tak jak tu napisano „teren działalności 

gospodarczej produkcyjno-usługowej w zakresie gospodarki odpadami obejmującej zbieranie, 

magazynowanie, przetwarzanie, odzysk i recykling odpadów wraz z produkcją i odzyskiem 

energii elektrycznej i cieplnej”. W związku z tym wnioskiem, który wpłynął wymagane jest 

podjęcie i zajęcie stanowiska Komisji Rady, aby dalej procedować ten wniosek tzn. przystąpić 

do wszczęcia procedury związanej ze zmianą miejscowego planu dla tego terenu tak jak jest to 

wskazane w załączniku graficznym.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Zapytał, czy tutaj chodzi o to, aby MZO mogło wybudować tą słynną spalarnie, którą mają w 

najbliższych planach, czy po prostu powiększenie tego zakładu. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział Przewodniczącemu, że tak jak wynika z wniosku, jest tutaj więcej jak jedna 

funkcja. Jest możliwość pobudowania Zakładu Termicznego Przetwarzania Odpadów i również 

możliwość pobudowania obiektów związanych z przetwarzaniem odpadów, czyli działalność, 

która w chwili obecnej jest prowadzona przez tę Spółkę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 
Zapytał, czy ten konkretny wniosek zostanie rozpatrzony - gdyż został napisany do instytucji, 

która już jakby nie istnieje, bo tam jest napisane Urząd Miasta i Gminy.  

Czy Panowie Burmistrzowie zatwierdzą ten wniosek, czy wnioskodawca będzie musiał 

uzupełnić. 
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Zastępca Burmistrza Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek: 

Odpowiedział Panu Radnemu, że musiałby się wypowiedzieć radca prawny w tej kwestii, 

jednak uważa, że zapis Burmistrz Miasta i Gminy Osieczna należy czytać jako Burmistrz 

Gminy Osieczna i nie weryfikowałby tego jako błędu merytorycznego. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Powiedział, że rozumie wszystko, ale widzi, że ten wniosek podpisał były Wójt Lipna, także 

powinien wiedzieć gdzie zatytułować - 3 (trzy) lata już nazwa jest zmieniona. 

Zastępca Burmistrza Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek: 

Odpowiedział, że to należy potraktować jako oczywistą pomyłkę pisarską, nie zmienia to 

postaci rzeczy pod względem merytorycznym. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Krystyna Krajewska:  

Zapytała, jaka to jest działka. Czy to jest całość, do stawku, jak to daleko sięga. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Odpowiedział, że tam jest załącznik graficzny. Proszę sobie zobaczyć. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Potwierdził, że zgodnie z załącznikiem graficznym, mamy powierzchnię, od drogi wjazdowej 

w stronę Leszna. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Dodał, że to chyba będzie na szerokości tego lasku. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Zapytał, czy z mieszkańcami Trzebani były jakieś konsultacje prowadzone w sprawie tej 

inwestycji, czy jeszcze nie. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że nie było rozmów z mieszkańcami Trzebani. Jeżeli przystąpimy do zmiany 

miejscowego planu wówczas zapisy ustawowe wymagają zawiadomienia i szczegółowego 

informowania mieszkańców o tym co się będzie działo na tym terenie. Jest to jedna z 

możliwości by się zapoznali z planami dotyczącymi tego terenu. Tutaj jest ustawa o planowaniu 

i zagospodarowaniu przestrzennym i ustawa o udziałach społeczeństwa w inwestycji. Przepisy 

jednoznacznie wymagają tego, aby mieszkańcy zostali o tym zawiadomieni. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Wypowiedział się odnośnie podjęcia stanowiska Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Powiedział, że wolałby się wstrzymać. Poczekać, aż spotkamy w tym pełnym lub w większym 

składzie i wówczas podjąć decyzję.  

Przewodniczący Komisji zapytał obecnych na posiedzeniu członków czy mają podobne zdanie.   

Komisja postanowiła o przesunięciu podjęcia decyzji w sprawie tego wniosku na najbliższe 

posiedzenie Komisji.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Zapytał, kto zlecał malowanie pasów na drogach - Gmina, czy Powiat. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Poprosił Radnego Skowronka o uszczegółowienie - czy mówi o drogach powiatowych, czy 

drogach gminnych. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Sprecyzował, że mówi o drogach powiatowych. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Odpowiedział, że to Powiat zleca, skoro jest zarządcą drogi. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 



5 
 

Wyjaśnił, że chodzi mu o to, że dzisiaj zaczęto stawiać znaki te, które brakowały. Przy kościele 

w Świerczynie były dwojakie pasy - pierwsze przejście dla pieszych i drugie przy ścieżce 

rowerowej. Zostały pomalowane tylko te na przejściu dla pieszych. Powiedział, że nie wie jak 

te znaki ustawią, rano jeszcze wszystkich nie było – zapytał czy Panowie Burmistrzowie coś 

wiedzą na ten temat. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że nic więcej, ponad to, co Pan Radny mówił, nie wiemy. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osiecza Pan Przemysław Skowronek: 

Zgłosił prośbę, aby ten temat wyjaśnić - jeśli jest ścieżka rowerowa i zgodnie z projektem ma 

się przejeżdżać z jednej strony na drugą, to tam powinny być namalowane te pasy i oznaczone, 

że jest przejście pieszo-rowerowe, tak jak to w Lesznie możemy zaobserwować czy w innych 

miejscowościach. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że oczywiście zostanie to sprawdzone i otrzyma Pan odpowiedź na to pytanie. 

Burmistrz powiedział, że chciałby jeszcze przekazać kilka informacji. 

1. Uwaga techniczna dotycząca protokołów - od kolejnych posiedzeń sesji Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna formuła protokołu zostanie zmieniona poprzez mniejsze 

uszczegółowienie informacji zawartych w protokole. Wynika to z faktu, że wszystkie 

sesje są filmowane, są dostępne w przestrzeni sieci Internetu. Wystarczy spojrzeć na 

protokoły innych samorządów, czy też związków międzygminnych, gdzie te zapisy są 

właśnie takie. Stąd przygotowujemy Państwa Radnych, żeby nie było zaskoczenia. 

Każdy zainteresowany, chcący dowiedzieć się, co w danym punkcie zostało 

powiedziane może znaleźć dosłowny tekst, wypowiedź, komentarz etc. Skutek jest 

niewątpliwie na plus dla naszego Urzędu, dla osoby, która zajmuje się obsługą Rady, 

która, żeby dosłownie przenieść na papier wszystkie słowa potrzebuje bardzo dużo 

czasu. Wobec tej nowej technologii informowania, czy rejestrowania przebiegu sesji 

jest to troszeczkę mniej potrzebne zaangażowanie pracownika. 

2. Będziemy zlecać firmie zewnętrznej naprawy dziur, które są w nawierzchniach 

asfaltowych naszych dróg gminnych. Chcemy się z tym uporać jeszcze w tym sezonie 

kiedy takie łatanie jest najbardziej skuteczne. Będziemy inwentaryzować te problemy 

na nawierzchniach naszych dróg, następnie rozmawiać z firmą, która miejmy nadzieję, 

wykona to dobrze i za dobrą cenę.  

3. Aktualnie biegnie czas składania wniosków o bycie beneficjentem Programu Inwestycji 

Strategicznych. Od 2 lipca można składać wnioski, każdy samorząd może złożyć do 

trzech wniosków. Informacje są takie, że te wnioski składane przez samorządy będą na 

dużym poziomie ogólności, stąd mamy propozycję i zamiar, aby w ramach tego naboru 

złożyć trzy wnioski. Pierwszy dotyczyć będzie rozwiązania problemów z kanalizacją 

sanitarną w pięciu miejscowościach. Gdzie mają być pobudowane sieci i lokalne 

oczyszczalnie ścieków, czyli: Drzeczkowo, Popowo Wonieskie, Ziemnice, Kąty oraz 

Wojnowice. Chcemy zaproponować w tym wniosku procedowanie w formule 

„zaprojektuj i wybuduj”. Dwa kolejne wnioski dotyczyć będą inwestycji drogowych- 

pierwszy z nich to budowa sieci dróg na osiedlach, na Stanisławówce zarówno ulica 

Świderskiego, jak i te wszystkie, które są „wewnętrzne” do Świderskiego. Trzeci 

wniosek będzie dotyczył budowy drogi na ulicy Wiśniowej oraz Czereśniowej w 

Kąkolewie. Z informacji wynika, że ten wariant konkursu, który teraz się dzieje, 

zakłada, że samorządy będą mogły wnioskować o jeden projekt, który nie ma górnego 

ograniczenia wartości inwestycji, drugi wniosek jest ograniczony do 30 mln, a trzeci do 

5 mln. Jeżeli chodzi o nasze wnioski, to pierwszy będzie powyżej 5 mln, natomiast drugi 

i trzeci będzie kosztorysowo tańszy. Robimy wszystko, aby wziąć udział w tym 

konkursie i wystartujemy.  
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Zapytał, czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania. Więcej pytań nie było. 

Ad. 6 Zakończenie obrad.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Podziękował wszystkim i zakończył obrady. 

 

 

         Protokołowała                                          Przewodniczący Komisji Budżetu,                   

  Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

  

  Marta Skorupka                                                               Jarosław Glapiak 


